
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2013-03-14, § 24 

 

 Tid Torsdagen den 14 mars 2013, kl 16.00 – 16.30 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 14 mars 2013 

 
 

 

 

Maria Östberg Svanelind Jan Tigerström 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

  

Maria Östberg Svanelind (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)   

Theréz Randquist (M)  

Per Hallberg (M)  

Daniel Forslund (FP)  

Karl Malmqvist (C)  

Lars Arell (S)  

Maria Nygård (S)   

Anna Bäcklund (MP)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Therese Carlborg (M) för Joakim Larsson (M) 

Göran Kindvall (M) för Lars Svärd (M) 

Elin Olsson (MP)  för Åke Askensten (MP) 

 

 Ersättare:   

Gustav Johansson (M)  

Eva Ångström (M)  

Maria Hagbom (M)  

Patrik Silverudd (FP)  

Inga Osbjer (FP)  

Sara Gunnerud (S)  

Kenneth Nilsson (S)  

Håkan Olander (S)   

Lennart Tonell (MP) §§ 1-20, §§ 22-27   

 
Tjänstemän: 

 Tf förvaltningschef Ann-Charlotte Bergqvist, Jenni Almgren, Marita Anheim, Lars 

Berglund, Ellinor Fiebranz Andersson, Mårten Frumerie och Åsa Wigfeldt samt 

borgarrådssekreteraren Martin Edgélius. 

 



  

 
 § 24 

Naturvårdsverkets rapport om klimatfärdplan 2050 (underlag till en 
färdplan för ett Sverige utan klimatutsläpp). Svar på remiss 
Dnr E2013-000-00128 

 
Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden anser att remissen är besvarad med kontorets 

 tjänsteutlåtande. 

 

2 Exploateringsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 22 februari 2013. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S), Jan Tigerström m.fl. (M), 

Daniel Forslund (FP), Karl Malmqvist (C) och Anna Bäcklund (MP) föreslår 

(se beslutet). 

 

2) Ann-Margarethe Livh (V) föreslår att nämnden beslutar enligt följande:  

 

Staden ska utifrån Miljöförvaltningens synpunkter och nedan angivna tillägg 

begära att Naturvårdsverket utvecklar en ny färdplan för 2030 med tydligt 

angivna och tidsbestämda mål och delmål. 

 

Vi delar stadens miljöförvaltnings synpunkter på Naturvårdsverkets rapport 

rörande klimatutsläppen till 2050. Vi vill dock betona behovet av tvingande 

regler för att omedelbart påbörja arbetet mot ett fossilbränslefritt samhälle år 

2030. 

 

Vi vill därutöver tillägga att den industrialiserade världens utsläpp av 

klimatgaser måste upphöra senast 2030 för att klimateffekterna ska minimeras 

och världens utvecklingsländer ges möjlighet till en rättvis utveckling. 

Stockholm ska gå i täten för denna utveckling. Rättvist miljöutrymme är ett 

mått för hur jordens begränsade resurser ska kunna fördelas rättvist inom 

ramarna för naturens bärkraft. 

 

Kommuners arbete för att minska klimatpåverkan och anpassa staden till 

förändrade förhållanden måste ske samordnat inom alla stadens sektorer och 

gentemot stadens alla aktörer. Inom det egna ansvarsområdet utgör boende och 

byggande hörnstenen i arbetet. Alla nya fastigheter oavsett användningsområde 

ska ha ett energibehov av högst 45 kWH/m2*år och totalt sett sträva efter 

passivhus-standard genom egen, lokal energiproduktion. Befintliga byggnader 

måste före 2030 byggas om till ett energibehov av högst 90 kWh/m2 * år och 

också dessa så långt möjligt förses med egen, lokal energiproduktion. 

Kollektivhus med gemensamma utrymmen ska finnas i alla stadsdelar. 

 

Trafiksystem måste utvecklas mot en minimering av privatbilismen och en 



  

utbyggnad av bra och billig kollektivtrafik, som alla stadens invånare har råd 

att använda dagligen.  

 

Energiproduktion måste återföras i egen regi för att optimera system som 

inkluderar olika former av energiproduktion. Användningen av fossila bränslen 

ska fasas ut till 2030 och en egen produktion ska byggas upp bestående av alla 

tillgängliga, förnybara energikällor. En långsiktig plan för fjärrvärmesystemets 

anpassning till lokal energiproduktion måste skapas. Enskilda fastigheters 

produktionsöverskott måste kunna säljas till det gemensamma nätet. 

 

Klimatförändringen har också nått Sverige. Sommartemperaturen ökar, 

vattenflödena blir större och havsytan stiger i ett allt snabbare tempo. År 2100 

kan havsytan enligt den senaste, tillgängliga studien att ha stigit med 1,6 m 

jämfört med idag. (Arktiska Rådets rapport 2011). Osäkerheten åt båda hållen 

är dock betydande och regeringen bör genast göra en förnyad bedömning av de 

allra senaste vetenskapliga rönen.  

 

Existerande fastigheter måste kraftigt sänka sitt energibehov. En stor potential 

till energibesparing finns i de så kallade miljonprogramsbestånden. Särskilda 

projekt bör utvecklas för att upprusta och energieffektivisera bl.a. dessa 

fastigheter. En särskild grupp bör leda och samordna energianvändningen och 

en nationell fond bör inrättas för att stimulera forskning och utveckling av 

klimatsmarta energilösningar.  

 

Maten står för nästan en tredjedel av våra klimatutsläpp. Utsläppen från 

matkonsumtionen måste minska väsentligt. Vegetariska alternativ ska alltid 

finnas i alla samhällsstyrda verksamheter och vara huvudalternativet minst en 

dag i veckan. Fisk och kött från i huvudsak frigående djur inkl vilt och ren ska 

ersätta kött från s.k. djurfabriker. Information om matens klimateffekter ska 

prioriteras, matsvinnet ska minska och biologiskt avfall ska samlas in så långt 

det är rimligt. 

 

Kraven vad gäller koldioxidutsläpp måste skärpas väsentligt och i och runt 

storstäder ska kollektivtrafik tillgodose minst 90 % av behovet. Lättillgängliga 

och säkra infartsparkeringar för bilar och cyklar ska finnas efter behov och 

säkra cykelvägar och gångstråk skapas i alla tätorter. I glesbygd ska 

kollektivtrafiken vara gratis. 

 

Trängselavgifterna ska införas där behov föreligger och användas flexibelt. 

Inkomsterna ska användas för utbyggd kollektivtrafik i hela landet.  

 

Insamlingen av avfall ska effektiviseras genom att kommunen tar ett 

helhetsansvar för all insamling även om producenterna fortsatt tar det 

ekonomiska ansvaret för sina produkter. All insamling ska vara fastighetsnära 

och det ska finnas minst 1 återvinningscentral per 25.000 invånare. 

 
Beslutsgång 

Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind (S) ställer de framlagda förslagen mot 

varandra och finner att nämnden besluter enligt förslag från Jan Tigerström m.fl. (M), 

Daniel Forslund (FP), Karl Malmqvist (C), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och 

Anna Bäcklund m.fl. (MP) (se beslutet). 

 
Reservation 



  

Ann-Margarethe Livh (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Anna Backlund m.fl. (MP) enligt följande:  

 

I SNV:s rapport framgår att transportsektorn svarar för lika stora utsläpp av 

koldioxid som hela vår industri. 

 

Rapporten föreslår vissa åtgärder för att minska transportsektorns inverkan på 

klimatet. Bl.a. föreslås att planlagstiftningen och dess tillämpningar behöver 

förändras för att samhället ska bli transportsnålt. Dessutom bör den regionala 

planeringen förstärkas. Fyrstegsprincipens tillämpningar bör bli bindande. Ett 

annat förslag är "överflyttning mellan trafikslag" och här syftas på mer 

"överflyttning"  till kollektivtrafik och tågtrafik (dvs till mer energieffektiva och 

miljövänliga trafikslag).  Rapporten menar  att man med dessa åtgärder (m.fl.) 

inte bara minskar utsläppen av växthusgaser utan också vinner andra externa 

effekter såsom mindre trängsel och  buller och bättre luftkvalitet. 

  

Det är bara att konstatera att Stockholm stad genom sin gigantiska utbyggnad för 

bilismen som nu pågår inte anammar de åtgärdsförslag för transportsektorn som 

rapporten tar upp. Om enbart fyrstegsprincipen hade tillämpats (varit bindande) 

så hade Förbifarten aldrig blivit aktuell.    

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ellinor Fiebranz Andersson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


